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	浅谈灵恩神学 （续）
 王亚东长老29 October 2023 


耶稣复活后，门徒在五旬节领受了圣灵，他们行了许多神迹奇事 (徒二43；五12；八6；十四3)，信主的人很多，这是我们都知道的，又为第三波人士不断强调的。教会真是建立在神迹奇事上吗？
保罗在大马色经历了不寻常的事后，没有立即上耶路撒冷见其他的弟兄，反倒退到旷野，重新思想整个信仰的问题，叫他成为第一世纪最伟大的传道者。他四次的宣教旅程，首务不是去各处行神迹奇事，而是传讲上帝恩惠的福音 (徒二十24)。在他书信的导言，多有介绍自己的身份，没有一次说他是来行神迹奇事，反而不断强调他是特派传上帝之福音的 (罗一l；加一4；多一3)。第一世纪后，教会面临相当长时间的迫害，叫教会经历这一切还能站立得住的，不是神迹奇事，而是神迹奇事尝试指出的福音信息，前三世纪教父竭力从事的释经、神学、护教、劝勉等工作，正是叫教会能抵御从政治、宗教、哲学及经济等迫害的因素。教会历史没有证据指出神迹奇事的信徒可以成就同样的事。

从敬拜形式上看，灵恩派的敬拜往往是很活泼的，例如流行的音乐形式，信徒可以在唱诗过程中挥动手臂甚至跳舞，讲道的信息非常浅显易懂。这与传统教会严肃严谨的敬拜形式而言，信徒会有更强的参与感。

若有什么教派及运动兴起，他们强调的，常常就是教会历久所忽略的。无论他们强调的是多么的不完全，我们都应该谦卑下来，先认识他们的强处，反省自己的不足，然后再指出他们偏颇的地方，目的是在学习别人的长处时能避免错误，教会才能有进步。
(参考文献：杨牧谷,《 狂飙后的微声 》灵恩与侍奉)


                       A  Brief Talk on Charismatic Theology (cont’)
Written by elder Wang Yadong translated by Terry Chua 
After the resurrection of Jesus, the disciples received the Holy Spirit on Pentecost, and they performed many signs and wonders (Acts 2:43; 5:12; 8:6; 14:3). We know that many people came to believe on the day of Pentecost and this event is particularly emphasized by the third charismatic movement. Is the church really built on miraculous signs and wonders? 
Paul did not immediately go to Jerusalem to meet the other brothers after his unusual experience in Damascus. Instead, he retreated into the wilderness and rethought the whole question of his faith. This led him to become the greatest preacher in the 1st Century. The priority during Paul’s four missionary journeys was not to perform miracles but to proclaim the good news of God’s saving grace (Acts 20:24). In the introduction of his epistles, he did not once mention that he came to perform miracles. Instead, he kept emphasizing that he was appointed to preach the gospel of God (Rom 1:1, Gal 1:4, Titus 1:3). After the first century, the church experienced an extended period of persecution. The church was able to stand steadfastly through persecution because of the gospel message that the miraculous signs and wonders pointed to, rather than the miracles themselves. The exegesis, theology, apologetics and exhortations that the church fathers devoted themselves to in the first three centuries were the factors that enabled the church to resist political, religious, philosophical, and economic persecution. Church history has no evidence that believers of miracles can do the same.

Charismatic church worship is often very lively and usually adapts pop song melodies and music forms. Believers would usually wave their arms or even dance while praising and worshiping. Sermon messages are relatively distilled and easy to follow. In contrast to the serious and rigorous worship form of traditional churches, believers will have a stronger sense of participation in a charismatic worship setting.

In summary, if there are any denominations and movements that arise, what they emphasize is often what the church has neglected for an extended time. No matter the lack of emphasis, we ought to humble ourselves and reflect on our shortcomings before pointing out their biases. The purpose is to avoid mistakes when learning from the strengths of others, that the church may better herself.

